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Maria Landström, kommunsekreterare, §§ 152–186
Caroline Persson, kommunalråds- och kommundirektörssekreterare 
§§ 152–186 
Christer Nordmark, ordförande, Gällivare kommuns revisorer, § 153
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§ 182 48
Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Benny Blom (M), Monica 
Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) och Kjell-Åke Andersson (M) 
angående HLR utbildning för personalen inom vården i Gällivare kommun

§ 183 50
Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina 
Eriksson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) 
och Dick Sundström (M) angående möjligheten att Gällivare kommun bedriver 
gymnasieskola i egen regi

§ 184 53
Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Benny Blom (M), Monika 
Nordvall-Hedström, Lars Alriksson (M) och Kjell-Åke Andersson (M) angående 
stopp för smitta och smittspridning

§ 185 56
Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina 
Eriksson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström, Lars Alriksson (M) och 
Dick Sundström (M) angående återinförande av fast placerad skolvaktmästare på 
kommunens skolor

§ 186 58
Motion av Eva Alriksson (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Kjell-Åke Andersson 
(M), Benny Blom (M), Kjell Hansson (M), Marina Eriksson (M) och Lars Alriksson 
(M) - Analys av utflyttningen från Gällivare kommun



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  5  (61)

2020-11-09
  

 
Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 152

Godkännande av kommunfullmäktiges dagordning
Dnr KS/2020:18

Kommunfullmäktige beslutar

att godkänna dagordningen.

Ärendebeskrivning
Ordförande ställer frågan om kommunfullmäktige godkänner dagordningen.
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§ 153

Information från revisorerna
Dnr KS/2020:19, KS/2020:650

Kommunfullmäktige beslutar

att lägga informationen med godkännande till handlingarna.

Ärendebeskrivning
I enlighet med reglemente för revisionen § 25, har revisorerna en stående punkt på 
dagordningen i kommunfullmäktiges sammanträden, där revisorerna har möjlighet att 
informera om revisionens arbete och resultat.

Vid dagens sammanträde informerar Christer Nordmark, ordförande Gällivare kommuns 
revisorer, om revisorernas granskning av delårsrapporten.

Underlag
1. Revisorernas bedömning av delårsrapport.
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§ 154

Information om samhällsomvandlingen för kommunfullmäktige
Dnr KS/2020:12

Kommunfullmäktige beslutar

att lägga informationen med godkännande till handlingarna.

Ärendebeskrivning
En gång per kvartal informerar förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och 
teknikförvaltningen om det aktuella läget gällande samhällsomvandlingen.

Alexander Kult, förvaltningschef, samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen informerar 
om:

Kunskapshuset
- Utfall/prognos för
- Restpunkter 
- Sprickbildning garage
- Ventilation 
Is- och evenemangsarenan
- Haverikommissionens utredning
- Takkonstruktionen.
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§ 155

Redovisning av kostnader och krisledningsnämndens arbete i samband med pandemin 
Covid 19
Dnr KS/2020:580

Kommunfullmäktige beslutar

att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Vid 2020 års inledning ökade spridningen och den globala oron för det nya Coronaviruset 
och den 11 mars konstaterade WHO att spridningen nått nivån global pandemi och samma 
dag inleddes Gällivare kommuns krisledningsarbete. Den 13 mars trädde kommunen i 
stabsläge och hela staben samlades. Hittills har Coronapandemin orsakat två toppar av 
smittspridning i Gällivare, den första under påsken, som främst drabbade omsorgen och 
den andra som innebar en allmän samhällspridning kring midsommar. 

Krisledningsnämnden har som politiskt organ haft det högsta ansvaret och tilldelat medel 
för tex inköp av skyddsmaterial. Närmast under nämnden har centrala krisledningsgruppen 
(CKG), ledd av kommundirektören verkat och gett direktiv till krisledningsstaben. Staben 
har utfört ca 200 uppdrag för att samla, sprida och utbyta information, säkra 
omsorgstagares och medarbetares säkerhet och rapportera till CKG. 

Pandemin pågår ännu och i väntan på ett vaccin måste stort ansvar och försiktighet 
fortfarande råda. Gällivare kommun har i början av september avslutat krisledningsarbetet 
men smittskyddsarbetet pågår i alla verksamheter

Sara Källgarn, förvaltningschef/stabschef och Sofie Vesterlund, ekonom, föredrar ärendet.

Ekonomiska konsekvenser
Den sammanställda extra kostnaden för direkt pandemirelaterat arbete och inköp upp-
går idag till ca 27.2 miljoner och 27.1 miljoner söker kommunen ersättning för hos 
Socialstyrelsen.

Konsekvenser för barn och unga
Barn och unga har i liten utsträckning själva drabbats av smittan, men många barns och 
ungas liv och familjer har påverkats direkt och indirekt, genom restriktioner och anhöriga 
som kan ha drabbats. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna.
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Underlag
1. Bildspel med redovisning av arbete och kostnader för krisledningsarbetet. 
2. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 283.
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§ 156

Ansvarsfrihet för Kommunalförbundet Norrbottens läns kollektivtrafikmyndighet 2019
Dnr KS/2020:514

Kommunfullmäktige beslutar

att bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna,

att kommunstyrelsen noggrant ska följa utvecklingen inom kollektivtrafikmyndigheten.

Jäv
Birgitta Larsson (S) anför jäv och deltar varken vid överläggning eller beslut.

Ärendebeskrivning
En ny kollektivtrafiklag trädde i kraft den 1 januari 2012 och en regional 
kollektivtrafikmyndighet för Norrbottens län bildades som ansvarar för de uppgifter som 
enligt lag eller författning åläggs regionala kollektivtrafikmyndigheter. Myndigheten är 
organiserad i form av ett kommunalförbund med landstinget och länets samtliga 
kommuner.

Enligt förbundsordningen ska revisorerna granska förbundets verksamhet och lämna en 
revisionsberättelse till varje medlems fullmäktige, som beslutar om ansvarsfrihet.
Revisorerna har skickat ut revisionsberättelse och granskningsrapporter till 
medlemskommuners/landstingets fullmäktig. Revisorerna riktar anmärkning mot 
förbundsdirektionen för dels brister i styrning, ledning och intern kontroll av ekonomin dels 
bristande måluppfyllelse för ekonomin. Förbundsdirektionen har brustit i sin uppsiktsplikt 
över den verksamhet som bedrivs i bolagsform. Direktionens passiva uppsikt har fört med 
sig att medlemskommunerna tvingats kompensera förbundet och dess företag med 
väsentligt ökade bidrag. Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar 
ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma.

Kommunfullmäktige beslutade 21 september 2020 att bordlägga ärendet till 
kommunfullmäktiges sammanträde 9 november 2020.

Ekonomiska konsekvenser
Inga ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Inga konsekvenser för barn och ungdomar.

Förslag till beslut
Stöd- och utvecklingsförvaltningen föreslår kommunfullmäktiga besluta

att bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna.
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Underlag
1. Bilagor till Missiv till medlemmar i RKM om ansvarsfrihet 

-Bilaga till revisionsberättelse RKM 2019
-Granskningsrapport för 2019 Bussgods i Norrbotten AB
-Granskningsrapport för 2019 Länstrafiken i Norrbotten AB
-Granskningsrapport för 2019 Norrtåg AB
-Granskningsrapport för 2019 Serviceresor i Norr AB
-Revisionsberättelse RKM 2019
-Revisionsrapport Granskning av årsredovisning RKM 2019
-Revisionsrapport Grundläggande granskning 2019
-Revisionsrapport Styrning och kontroll av ekonomin RKM + bolag 2019
-Skrivelse fördjupad granskning RKM + bolag 2019
-Skrivelse granskning ÅR 2019
-Yttrande revisionsberättelse 2019
-Årsredovisning Bussgods i Norrbotten AB 2019
-Årsredovisning Länstrafiken i Norrbotten AB 2019
-Årsredovisning Norrtåg AB 2019
-Årsredovisning RKM 2019
-Årsredovisning Serviceresor i Norr AB 2019.pdf

2. Kommunfullmäktige 2020-09-21 § 142.

Yrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens förslag

att bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna

Tilläggsyrkande
Jeanette Wäppling (V) yrkar

att kommunstyrelsen noggrant ska följa utvecklingen inom kollektivtrafikmyndigheten.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Jeanette Wäpplings förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med Jeanette 
Wäpplings förslag.
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§ 157

Delårsrapport kommunövergripande år 2020
Dnr KS/2020:159

Kommunfullmäktige beslutar

att godkänna delårsrapporten med redaktionella förändringar på sidan 4,

att godkänna synnerliga skäl,

att underskottet i balanskravsresultatet därmed inte behöver återställas.

Ärendebeskrivning
Stöd- och utvecklingsförvaltningen har, utifrån styrelsens, nämndernas och de kommunala 
bolagens underlag, sammanställt delårsrapport för kommunkoncernen.

Kommuner och landsting skall minst en gång under räkenskapsåret upprätta en särskild 
redovisning (delårsrapport) för verksamheten från räkenskapsårets början.

Delårsrapporten skall omfatta en period av minst hälften och högst två tredjedelar av 
räkenskapsåret. Gällivare kommuns delårsrapport omfattar perioden 1 januari till 
31 augusti.

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att godkänna delårsrapporten,

att godkänna synnerliga skäl,

att underskottet i balanskravsresultatet därmed inte behöver återställas.

Underlag
1. Delårsrapport Gällivare kommun 2020.
2. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 284.
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Yrkande
Henrik Ölvebo (MP) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M)

att godkänna delårsrapporten med redaktionella förändringar på sidan 4,

att godkänna synnerliga skäl,

att underskottet i balanskravsresultatet därmed inte behöver återställas.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Henrik Ölvebos och Lars Alrikssons förslag till beslut under proposition. 
Efter gjorda propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet 
med Henrik Ölvebos och Lars Alrikssons förslag.
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§ 158

Kapitalisering av Kommuninvest ekonomisk förening
Dnr KS/2020:529

Kommunfullmäktige beslutar

att Gällivare kommun till Kommuninvest ekonomisk förening (”Föreningen”) ska inbetala 
ett insatsbelopp om 3 600 000 kronor samt att kommunstyrelsen bemyndigas att vidta de 
åtgärder som krävs med anledning av inbetalningen,

att kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och vidta de åtgärder som krävs för in-
betalning av kapitalinsats i Föreningen till följd av ökade krav på kapitalinsats under åren 
2021, 2022, 2023 och 2024, upp till ett belopp motsvarande maximalt 1 300 kronor per 
invånare,

att kommunstyrelsen bemyndigas att utse ekonomichefen att för kommunstyrelsens 
räkning vidta de åtgärder som krävs med anledning av inbetalningarna enligt besluten 
ovan,

att Gällivare kommun ska tillse att protokollet från fullmäktiges möte (innehållande be-
slutet enligt ovan) (inklusive anslagsbevis och lagakraftbevis) finns tillgängligt för 
Föreningen vid förfrågan. 

Ärendebeskrivning
Gällivare kommun är medlem i Kommuninvest Ekonomisk förening (”Föreningen”). 
Föreningen är en medlemsorganisation som utifrån en kommunal värdegrund företräder 
den kommunala sektorn i finansieringsfrågor.

Upplånings- och utlåningsverksamheten bedrivs i det av Föreningen helägda dotterbolaget 
Kommuninvest i Sverige AB (publ) (”Kommuninvest”). Kommuninvests kreditvärdighet 
bärs upp av en solidarisk borgen från medlemmarna, vilken bidrar till att göra 
Kommuninvest till en attraktiv motpart för kvalificerade investerare och finansiella 
institutioner.

Återbetalning av förlagslån
I november 2010 upptog Föreningen förlagslån från medlemmarna omfattande 1 miljard 
kronor. Syftet med förlagslånen var att efter finanskrisen snabbt höja nivån på kapital i 
Kommuninvest i avvaktan på att kapitalet genom medlemsinsatser ökat till de nivåer som 
krävs av Finansinspektionen. Föreningen har därför använt lånebeloppet till att finansiera 
ett separat förlagslån från Föreningen till Kommuninvest. Samtliga dåvarande medlemmar 
deltog i förlagslånen. 

Gällivare kommuns förlagslån till Föreningen uppgår per den 31/8-20 till 3 600 000 kronor, 
jämte ränta.
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Genom regeländringar får det befintliga förlagslånet till Kommuninvest inte längre inräknas 
in i kapitalbasen, vilket innebär att det inte längre fyller den tänkta funktionen att bidra till 
kapitaliseringen av Kommuninvest. Förlagslånen har därför diskuterats internt och vid 
medlemssamråd. Diskussionerna har resulterat i att det befintliga förlagslånet från 
Föreningen till Kommuninvest har sagts upp och återbetalats till Föreningen. Till följd 
härav, och i enlighet med punkt 4.3 i Lånevillkoren, har även förlagslånen från 
medlemmarna till Föreningen sagts upp av Föreningen. Förlagslånen ska därför återbetalas 
till medlemmarna.

Eftersom Kommuninvest de kommande åren behöver tillföras nytt kapital erbjuds samtliga 
medlemmar som bidragit till förlagslånen att omedelbart använda sin del av förlagslånen 
för att öka sin kapitalinsats till Föreningen och således inbetala motsvarande belopp till 
Föreningen i form av en kapitalinsats. 

Inbetalning av kapitalinsats
För medlemskap i Föreningen krävs att en medlem bidrar med en kapitalinsats genom en 
obligatorisk medlemsinsats. Tidigare fanns det två nivåer på denna kapitalinsats som 
medlemmarna kunde välja mellan. Det har därutöver varit möjligt att delta med en 
tilläggs-insats. 

Vid föreningsstämman 2020 beslutades om en ändring av stadgarna så att en enda nivå på 
kapitalinsatsen i form av obligatorisk medlemsinsats ska gälla för samtliga medlemmar. 
Den nya nivån uppgår till 1 300 kronor per invånare för kommuner och 260 kronor per 
invånare för regioner, vilket samtliga medlemmar ska ha uppnått vid utgången av 2024. 
Den nya nivån har kopplats till en årlig trappa, där kravet ökar successivt under de 
kommande fyra åren enligt följande:
År Kapitalinsats (kr/invånare) 

(kommun)
Kapitalinsats (kr/invånare)
(region)

2020 900 180
2021 1 000 200
2022 1 100 220
2023 1 200 240
2024 1 300 260

Medlemmarna ska således, med start 2021, tillse att deras kapitalinsatser i Föreningen 
minst uppgår till ovan angivna belopp. 

Ekonomiska konsekvenser
Kapitalinsatsen finansieras med medel från det utbetalda förlagslånet och påverkar därmed 
inte kommunens totala likvid.
Räntan på insatskapitalet för 2019 fastställdes av stämman i april 2020 till 1,75 procent.
Ränta på insatskapital är inte att jämföra med räntan på ett skuldebrev. Den är i stället
en form av överskottsutdelning som ska bekostas inom ramen för den ekonomiska
föreningens utdelningsbara medel. Föreningen kan därför inte i förväg utlova vad 
räntenivån på insatskapital kommer att bli under kommande år. Nivån bestäms i efterhand 
genom beslut av föreningsstämman. Föreningen eftersträvar dock att kompensera 
medlemmarna med en rimlig ränta på det kapital som belöper.
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Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att Gällivare kommun till Kommuninvest ekonomisk förening (”Föreningen”) ska inbetala 
ett insatsbelopp om 3 600 000 kronor samt att kommunstyrelsen bemyndigas att vidta de 
åtgärder som krävs med anledning av inbetalningen,

att kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och vidta de åtgärder som krävs för in-
betalning av kapitalinsats i Föreningen till följd av ökade krav på kapitalinsats under åren 
2021, 2022, 2023 och 2024, upp till ett belopp motsvarande maximalt 1 300 kronor per 
invånare,

att kommunstyrelsen bemyndigas att utse ekonomichefen att för kommunstyrelsens 
räkning vidta de åtgärder som krävs med anledning av inbetalningarna enligt besluten 
ovan,

att Gällivare kommun ska tillse att protokollet från fullmäktiges möte (innehållande be-
slutet enligt ovan) (inklusive anslagsbevis och lagakraftbevis) finns tillgängligt för 
Föreningen vid förfrågan. 

Underlag
1. Information om kapitalisering.
2. Insatskapital per medlem samt förlagslån.
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-10-05 § 108.
4. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 285.

Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag

att Gällivare kommun till Kommuninvest ekonomisk förening (”Föreningen”) ska inbetala 
ett insatsbelopp om 3 600 000 kronor samt att kommunstyrelsen bemyndigas att vidta de 
åtgärder som krävs med anledning av inbetalningen,

att kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och vidta de åtgärder som krävs för in-
betalning av kapitalinsats i Föreningen till följd av ökade krav på kapitalinsats under åren 
2021, 2022, 2023 och 2024, upp till ett belopp motsvarande maximalt 1 300 kronor per 
invånare,

att kommunstyrelsen bemyndigas att utse ekonomichefen att för kommunstyrelsens 
räkning vidta de åtgärder som krävs med anledning av inbetalningarna enligt besluten 
ovan,
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att Gällivare kommun ska tillse att protokollet från fullmäktiges möte (innehållande be-
slutet enligt ovan) (inklusive anslagsbevis och lagakraftbevis) finns tillgängligt för 
Föreningen vid förfrågan. 
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§ 159

Angående borgensförbindelse, regressavtal och avtal om medlemmarnas ansvar för 
Kommuninvests motpartsexponeringar avseende derivat
Dnr KS/2020:542

Kommunfullmäktige beslutar

att Gällivare kommun bekräftar att ingången borgensförbindelse av den 1 april 2005 
(”Borgensförbindelsen”), vari Gällivare kommun åtagit sig solidariskt borgensansvar såsom 
för egen skuld för Kommuninvest i Sverige AB:s (publ) (”Kommuninvest”) förpliktelser, 
alltjämt gäller samt att Kommuninvest äger företräda Gällivare kommun genom att företa 
samtliga nödvändiga åtgärder för ingående och vidmakthållande av borgen enligt 
Borgensförbindelsen i förhållande till Kommuninvests nuvarande och blivande borgenärer, 

att Gällivare kommun bekräftar att regressavtalet undertecknat av Gällivare kommun den 
19 oktober 2011, vari det inbördes ansvaret mellan Kommuninvests medlemmar regleras 
för det fall Kommuninvests borgenärer skulle framställa anspråk gentemot någon eller 
några av medlemmarna enligt Borgensförbindelsen, alltjämt gäller, 

att Gällivare kommun bekräftar att garantiavtalet undertecknat av Gällivare kommun den 
19 oktober 2011, vari Gällivare kommuns ansvar för Kommuninvests 
motpartsexponeringar avseende derivat regleras, alltjämt gäller, 

att utse kommunstyrelsens ordförande och kommundirektören att för Gällivare kommuns 
räkning underteckna alla handlingar med anledning av detta beslut.

Ärendebeskrivning
Kommuninvest ekonomisk förening (”Föreningen”) bedriver upplånings- och 
utlåningsverksamhet i det av Föreningen helägda dotterbolaget Kommuninvest i Sverige AB 
(publ) (”Kommuninvest”). För att Kommuninvest i sin upplåning ska få bästa möjliga 
kreditvillkor på lånemarknaden återfinns i Föreningens stadgar som villkor för medlemskap, 
att samtliga medlemmar enligt separat tecknad borgensförbindelse ska ansvara solidariskt 
såsom för egen skuld för Kommuninvests samtliga förpliktelser. Samtliga medlemmar har 
tecknat borgensförbindelse. Gällivare kommun utfärdade sin borgensförbindelse den 1 april 
2005 och har bekräftat densamma genom beslut av fullmäktige den 29 september 2014.

Samtliga medlemmar har, utöver borgensförbindelsen, tecknat ett separat regressavtal 
(”Regressavtalet”) med Kommuninvest samt ett avtal om medlemmarnas ansvar för 
Kommuninvests motpartsexponeringar avseende derivat (”Garantiavtalet”). Även dessa 
avtal är av avgörande betydelse för medlemskap i Föreningen samt av stor vikt för 
Kommuninvests verksamhet. Gällivare kommun undertecknade Regressavtalet den 19 
oktober 2011 och Garantiavtalet den 19 oktober 2011.

Ett borgensåtagande är enligt lag endast giltigt i tio år från den dag då åtagandet ingicks, 
alternativt från den dag då borgensåtagandet bekräftats genom beslut av fullmäktige. 
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Även Regressavtalet och Garantiavtalet riskerar, mot bakgrund av reglerna om preskrip-
tion, att bli ogiltiga efter tio år. Giltighetstiden för Gällivare kommuns Regressavtal och 
Garantiavtal riskerar således inom kort att löpa ut. Med hänsyn till att dessa utgör ett av 
villkoren för medlemskap i Föreningen och den betydelse avtalen har för Kommuninvests 
verksamhet är det av mycket stor vikt att Gällivare kommun innan avtalens giltighetstid 
löper ut fattar ett beslut i fullmäktige, på det sätt som anges nedan, som bekräftar att 
avtalen alltjämt är gällande, samt därefter undertecknar en separat sådan bekräftelse av 
avtalen.

För att underlätta för medlemmarna har beslutats att tillämpa ett gemensamt förfarande 
för samtliga bekräftelser och att borgensförbindelsen således ska bekräftas i samband med 
avtalen. På så sätt måste endast en bekräftelse göras, som omfattar såväl 
borgensförbindelsen som avtalen (”Bekräftelsen”). När detta har skett har såväl 
borgensförbindelsen som avtalen förlängts ytterligare en tioårsperiod.

Ekonomiska konsekvenser
Inga förändringar görs gentemot tidigare avtal. Medlemskapet i Kommun ekonomisk 
förening möjliggör upplåning till fördelaktiga räntor och avtal.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att Gällivare kommun bekräftar att ingången borgensförbindelse av den 1 april 2005 
(”Borgensförbindelsen”), vari Gällivare kommun åtagit sig solidariskt borgensansvar såsom 
för egen skuld för Kommuninvest i Sverige AB:s (publ) (”Kommuninvest”) förpliktelser, 
alltjämt gäller samt att Kommuninvest äger företräda Gällivare kommun genom att företa 
samtliga nödvändiga åtgärder för ingående och vidmakthållande av borgen enligt 
Borgensförbindelsen i förhållande till Kommuninvests nuvarande och blivande borgenärer, 

att Gällivare kommun bekräftar att regressavtalet undertecknat av Gällivare kommun den 
19 oktober 2011, vari det inbördes ansvaret mellan Kommuninvests medlemmar regleras 
för det fall Kommuninvests borgenärer skulle framställa anspråk gentemot någon eller 
några av medlemmarna enligt Borgensförbindelsen, alltjämt gäller, 

att Gällivare kommun bekräftar att garantiavtalet undertecknat av Gällivare kommun den 
19 oktober 2011, vari Gällivare kommuns ansvar för Kommuninvests 
motpartsexponeringar avseende derivat regleras, alltjämt gäller, 

att utse kommunstyrelsens ordförande och kommundirektören att för Gällivare kommuns 
räkning underteckna alla handlingar med anledning av detta beslut.
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Underlag
1. Följebrev Borgen – avtal Gällivare kommun.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-10-05 § 109.
3. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 286.

Yrkande
Birgitta Larsson (S) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag

att Gällivare kommun bekräftar att ingången borgensförbindelse av den 1 april 2005 
(”Borgensförbindelsen”), vari Gällivare kommun åtagit sig solidariskt borgensansvar såsom 
för egen skuld för Kommuninvest i Sverige AB:s (publ) (”Kommuninvest”) förpliktelser, 
alltjämt gäller samt att Kommuninvest äger företräda Gällivare kommun genom att företa 
samtliga nödvändiga åtgärder för ingående och vidmakthållande av borgen enligt 
Borgensförbindelsen i förhållande till Kommuninvests nuvarande och blivande borgenärer, 

att Gällivare kommun bekräftar att regressavtalet undertecknat av Gällivare kommun den 
19 oktober 2011, vari det inbördes ansvaret mellan Kommuninvests medlemmar regleras 
för det fall Kommuninvests borgenärer skulle framställa anspråk gentemot någon eller 
några av medlemmarna enligt Borgensförbindelsen, alltjämt gäller, 

att Gällivare kommun bekräftar att garantiavtalet undertecknat av Gällivare kommun den 
19 oktober 2011, vari Gällivare kommuns ansvar för Kommuninvests 
motpartsexponeringar avseende derivat regleras, alltjämt gäller, 

att utse kommunstyrelsens ordförande och kommundirektören att för Gällivare kommuns 
räkning underteckna alla handlingar med anledning av detta beslut.
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§ 160

Överlåtelse av fastigheten Vägmästaren 2
Dnr KSst/2020:495

Kommunfullmäktige beslutar

att godkänna överlåtelsen av fastigheten Gällivare Vägmästaren 2 samt i ärendet upprättat 
förslag till fastighetsöverlåtelseavtal, samt

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna för fastigheten aktuellt överlåtelseavtal samt köpebrev.

Ärendebeskrivning
LKAB önskar förvärva kommunens fastighet Gällivare Vägmästaren 2 för att bebygga 
fastigheten med flerbostadshus.

Eftersom det föreligger ett behov av bostäder i kommunen föreslås att fastigheten över-
låtes till LKAB enligt i ärendet föreslaget överlåtelseavtal.

Ekonomiska konsekvenser
En överlåtelse av fastigheten innebär att kommunen erhåller en kontant köpeskilling om 
7 200 000 kronor.

Konsekvenser för barn och unga
Det bedöms inte föreligga några direkta konsekvenser för barn och unga med anledning av 
förslaget till beslut.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att godkänna överlåtelsen av fastigheten Gällivare Vägmästaren 2 samt i ärendet upprättat 
förslag till fastighetsöverlåtelseavtal samt,

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna för fastigheten aktuellt överlåtelseavtal samt köpebrev.

Underlag
1. Fastighetsöverlåtelseavtal avseende fastigheten Vägmästaren 2 i Gällivare kommun.
2. Kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott 2020-10-06 § 141.
3. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 293.
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Yrkande
Karl-Erik Taivalsaari (V) med instämmande av Paula Palmqvist (SD) och Lars Alriksson (M) 
yrkar i enlighet med kommunstyrelsens förslag

att godkänna överlåtelsen av fastigheten Gällivare Vägmästaren 2 samt i ärendet upprättat 
förslag till fastighetsöverlåtelseavtal, samt

att uppdra till förvaltningschefen för samhällsbyggnads- och teknikförvaltningen att för 
kommunens räkning underteckna för fastigheten aktuellt överlåtelseavtal samt köpebrev.
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§ 161

Förslag om vinstutdelning Matlaget AB
Dnr KS/2020:636

Kommunfullmäktige beslutar

att tillräckliga underlag för ställningstagande i frågan behöver tas fram, samt

att i nuläget avslå vinstutdelning från Matlaget AB.

Deltar ej vid beslut
Stefan Ovrell (MP) delta ej vid beslut.

Ärendebeskrivning
Matlagets styrelse har 1 oktober 2020 föreslagit bolagsstämman att besluta om 
vinstutdelning med ett belopp om 3 000 000 kronor fördelat lika på det totala antalet aktier 
i bolaget.  
Styrelsen har konstaterat att det efter den föreslagna vinstutdelningen finns full täckning 
för bolagets bundna egna kapital i enlighet med 17 kap 3 § första stycket aktiebolagslagen. 
Vinstutdelningen framstår som försvarlig med hänsyn till de krav som verksamhetens art, 
omfattning och risker ställer på storleken av det egna kapitalet. Styrelsen har härvid 
beaktat det aktuella konjunkturläget, historisk utveckling och framtidsprognoser för såväl 
bolaget som för marknaden.
Styrelsen har granskat bolagets ekonomiska situation och konstaterar, efter närmare 
överväganden, att en vinstutdelning är försvarlig med hänsyn till försiktighetsprincipen i 17 
kap 3 § andra och tredje styckena i aktiebolagslagen.
Styrelsens bedömning är att vinstutdelningen inte påverkar bolagets möjligheter att 
fullgöra sina förpliktelser på kort eller lång sikt. Inte heller antas den föreslagna 
vinstutdelningen påverka bolagets förmåga att göra eventuellt nödvändiga investeringar.
Vid en samlad bedömning av bolagets ekonomiska förhållanden anser styrelsen inga hinder 
föreligga för att genomföra vinstutdelning till aktieägare.

Kommunstyrelsen har 2020-03-23 uppdragit till Matlaget att genomföra en kostutredning. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-08-21 att skicka ut kostutredningen på 
remiss. I dagsläget anser kommunstyrelsen inte att det finns tillräckligt med underlag för 
att besluta om eventuell vinstutdelning. 

Ekonomiska konsekvenser
Efter vinstutdelningen har bolaget fortfarande en god soliditet, vilket enligt styrelsens 
bedömning motsvarar de krav som för närvarande kan uppställas för den bransch inom 
vilken bolaget är verksamt. Bolaget bedöms efter vinstutdelningen ha en tillfredsställande 
likviditet och ett konsolideringsbehov som kan anses tillgodosett.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser. 
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Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att tillräckliga underlag för ställningstagande i frågan behöver tas fram, samt

att i nuläget avslå vinstutdelning från Matlaget AB.

Underlag
1. Styrelsens yttrande enligt 18 kap 4 § aktiebolagslagen över förslaget om 

vinstutdelning.
2. Kommunstyrelsen 2020-03-23 § 93.
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 97. 
4. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 306.

Yrkande
Maria Åhlén (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens förslag

att tillräckliga underlag för ställningstagande i frågan behöver tas fram, samt

att i nuläget avslå vinstutdelning från Matlaget AB.
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§ 162

Sammanträdesplan 2021
Dnr KS/2020:495

Kommunfullmäktige beslutar

att anta sammanträdesplan 2021 för kommunfullmäktige.

Ärendebeskrivning
Sammanträdesplanen för 2021 har planerats utifrån beslutad verksamhetsprocess, antagen 
av kommunstyrelsen 27 oktober 2014 § 191. Planen är utarbetad i samverkan med 
ekonomienheten och kvalitetsledare.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 5 oktober 2020 att lämna ärendet utan eget 
förslag till beslut till kommunstyrelsens sammanträde 26 oktober 2020.

Kommunstyrelsen beslutade 2020-10-26 att anta sammanträdesplan 2021 för kommun-
styrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsens samhällsplanerings- och teknikutskott, 
kommunstyrelsens ungdoms-, fritids- och kulturutskott, samt kommunstyrelsen.

Ekonomiska konsekvenser
Beslutet att anta föreslagen tidsplan för sammanträden bedöms inte påverka ekonomin 
utöver redan budgeterade sammanträdeskostnader. Den ekonomiska konsekvensen av 
eventuella extra sammanträden kan ej beräknas i förväg.

Konsekvenser för barn och ungdomar
Inga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta sammanträdesplan 2021 för kommunfullmäktige.

Underlag
1. Sammanträdesplan 2021.
2. Aktiviteter sammanträdesplan 2021.
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-10-05 § 117.
4. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 298.

Yrkande
Magnus Johansson (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens förslag

att anta sammanträdesplan 2021 för kommunfullmäktige.
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§ 163

Upphävande av taxa för renhållningsverksamheten
Dnr KS/2020:203

Kommunfullmäktige beslutar

att kommunfullmäktiges beslut 2020-09-21 § 133 gällande separat taxa för 
renhållningstaxa upphävs.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-21 § 133 att anta taxan för 
renhållningsverksamheten 2021 samt att en miljöstyrande taxa för 
renhållningsverksamheten implementeras i den redan befintliga avfallstaxan för 
hushållsavfall från och med 2022, då separat matavfallsinsamlingsystem planeras vara i 
bruk.

Ärendet upptas till beslut igen för att taxan ska ingå i avfallstaxa för hushållsavfall. Behov 
av egen taxa för just renhållningsverksamhet föreligger inte. Förändringar avses inarbetas i 
befintlig form för taxa med justering år 2021, med förändring till år 2022.

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att kommunfullmäktiges beslut 2020-09-21 § 133 gällande separat taxa för 
renhållningstaxa upphävs.

Underlag
1. Kommunfullmäktiges protokoll 2020-09-21 § 133.
2. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 299.

Yrkande
Mats Rantapää (S) yrkar med instämmande av Kjell Hansson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag

att kommunfullmäktiges beslut 2020-09-21 § 133 gällande separat taxa för 
renhållningstaxa upphävs.
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§ 164

Taxa för uthyrning av skollokaler
Dnr KS/2020:174

Kommunfullmäktige beslutar

att anta taxa för uthyrning av skollokaler 2021.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige har att fatta beslut om taxor för Gällivare kommun. Barn- och 
utbildningsnämnden har upprättat förslag till följande taxa inom nämndens 
verksamhetsområde:

Taxa för uthyrning av skollokaler

Taxa för uthyrning av skollokaler har räknats upp med 2 % för 2021.

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget har upprättats i enlighet med kommunfullmäktiges mål och 
kommunplansdirektiv.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta taxa för uthyrning av skollokaler 2021.

Underlag
1. Tjänsteskrivelse.
2. Taxa för uthyrning av skollokaler, ändrad.
3. KF § 121 Taxa för uthyrning av skollokaler.
4. Barn- och utbildningsnämnden 2020-10-12 § 166.
5. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 300.

Yrkande
David Väyrynen (V) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens förslag

att anta taxa för uthyrning av skollokaler 2021.
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§ 165

Taxa kost för LSS och socialt stöd
Dnr KS/2020:429

Kommunfullmäktige beslutar

att anta taxa för kost socialt stöd 2021.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige har att fatta beslut om taxor för Gällivare kommun. Socialnämnden 
har upprättat förslag till följande taxa inom nämndens verksamhetsområde:

Kosttaxa tas upp på nytt till beslut pga att det har informerats på budgetfullmäktige den 
21 september att Matlaget inte avser att höja kostpriserna till 2021. Kostavgiften inom 
boende socialt stöd följer därför den helinackorderingstaxa som gäller för vård- och omsorg 
2020, dvs 3 714 kr/mån. 
Dessutom föreslås att införa styckepris, frukost 25 kr/portion lunch 44 kr/portion, 
mellanmål 6 kr per/portion, middag 44 kr/portion och kvällsmål 6 kr/portion.

Socialt stöd, målgrupp psykiatrin och är en målgrupp där det är viktigt att arbeta med att 
utveckla brukarna i vardagliga aktiviteterna och inte passivisera. Är ett boende där både 
unga vuxna och äldre personer bor. 

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget har upprättats i enlighet med kommunfullmäktiges målstyrning och 
kommunplansdirektiv.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta taxa för kost socialt stöd 2021.

Underlag
1. § 77 Sn 2020-05-18
2. Förslag taxa kost socialt stöd 2021
3. § 96 Snau 2020-09-24
4. § 113 KF 2020-09-21
5. Socialnämnden 2020-10-06 § 154.
6. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 301.
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Yrkande
Stefan Ovrell (MP) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag

att anta taxa för kost socialt stöd 2021.
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§ 166

Taxa för medboende
Dnr KS/2020:210

Kommunfullmäktige beslutar

att inte höja kostavgiften till 2021, däremot höja avgiften för förbrukningsartiklar med 
50 kr,

att ta bort taxan för enstaka måltider.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige har att fatta beslut om taxor för Gällivare kommun.
Socialförvaltningen har upprättat förslag till följande taxa inom nämndens verksamhets-
område.

Taxa för medboende tas upp på nytt till beslut pga att det har informerats på 
budgetfullmäktige den 21 september att Matlaget inte avser att höja kostpriserna till 2021. 
Till 2021 innebär det ingen höjning vad avser kostavgiften, däremot föreslås en höjning 
med 50 kr för förbrukningsartiklar. Valmöjligheten av enstaka måltider föreslås tas bort då 
det inte finns i övrig kosttaxa för vård- och omsorgsboende. Socialförvaltningen föreslår att 
taxan för medboende följer förändringarna för taxeavgifter gällande kost och 
förbrukningsartiklar enligt dessa taxors förslag.

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget har upprättats i enlighet med kommunfullmäktiges målstyrning och 
kommunplansdirektiv.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att inte höja kostavgiften till 2021, däremot höja avgiften för förbrukningsartiklar med 
50 kr,

att ta bort taxan för enstaka måltider.

Underlag
1. § 75 Sn 2020-05-18
2. Förslag taxa för medboende
3. § 95 Snau 2020-09-24
4. § 118 KF 2020-09-21
5. Socialnämnden 2020-10-06 § 153.
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6. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 302.

Yrkande
Stefan Ovrell (MP) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag

att inte höja kostavgiften till 2021, däremot höja avgiften för förbrukningsartiklar med 
50 kr,

att ta bort taxan för enstaka måltider.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  32  (61)

2020-11-09
  

 
Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 167

Taxa för kost
Dnr KS/2020:209

Kommunfullmäktige beslutar

att anta taxa för kost 2021.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige har att fatta beslut om taxor för Gällivare kommun.
Socialnämnden har upprättat förslag till följande taxa inom nämndens 
verksamhetsområde:

Kosttaxa tas upp på nytt till beslut pga att det har informerats på budgetfullmäktige den 
21 september att Matlaget inte avser att höja kostpriserna till 2021. Kostavgifterna 
kvarstår därför i samma nivå som 2020. Helpensionsavgiften inom vård och 
omsorgsboende kvarstår till 3 714 kr/mån. Kostavgiften för kortidshem LSS kvarstår till 
78kr/dygn. LSS daglig verksamhet kvarstår till 55 kr/lunch och matdistribution kvarstår till 
59 kr/portion.

Ekonomiska konsekvenser
Förslaget har upprättats i enlighet med kommunförmäktiges mål i målstyrning och 
kommunplansdirektiv.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta taxa för kost 2021.

Underlag
1. § 73 Sn 2020-05-18.
2. Förslag taxa för kost.
3. § 94 Snau 2020-09-24.
4. § 113 KF 2020-09-21.
5. Socialnämnden 2020-10-06 § 152.
6. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 303.

Yrkande
Stefan Ovrell (MP) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag

att anta taxa för kost 2021.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  33  (61)

2020-11-09
  

 
Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  34  (61)

2020-11-09
  

 
Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 168

Ny taxa  för tillsyn enligt miljöbalken med anledning av införande av koder i taxebilaga 
2021
Dnr KS/2020:189

Kommunfullmäktige beslutar

att anta taxa för tillsyn enligt miljöbalken 2021.

att taxa för tillsyn enligt miljöbalken 2021, träder i kraft 2021-01-01.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige behöver ånyo fatta beslut om taxeförslag för tillsyn enligt miljöbalken 
för år 2021 med anledning av att verksamheter fått nya tillstånd och miljöprövningskoder 
som inte finns med i tidigare taxeförslag. För att undvika en liknande problematik 
framledes har förvaltningen valt att läsa in alla koder i taxebilagan. 

Kommunfullmäktige har att fatta beslut om taxor för Gällivare kommun. Miljö-, bygg- och 
räddningsnämnden har upprättat förslag till följande taxa inom nämndens 
verksamhetsområde:

Taxa för tillsyn enligt miljöbalken 2021. 

Höjningen grundar sig på prisindex för kommunal verksamhet (PKV) 2020 som är 2,6 %.

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända.

Konsekvenser för barn och ungdomar
Inga kända.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att anta taxa för tillsyn enligt miljöbalken 2021.

att taxa för tillsyn enligt miljöbalken 2021, träder i kraft 2021-01-01.

Underlag
1. Förslag miljötaxan.
2. Miljö-, bygg- och räddningsnämnden 2020-10-13 § 117.
3. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 304.
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Yrkande
Iris Dimitri (V) yrkar med instämmande av Lars Alriksson (M) i enlighet med kommun-
styrelsens förslag

att anta taxa för tillsyn enligt miljöbalken 2021.

att taxa för tillsyn enligt miljöbalken 2021, träder i kraft 2021-01-01.
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§ 169

Delgivningar
Dnr KS/2020:20, KS/2019:549, KS/2020:557, KS/2020:566, KS/2020:32

Kommunfullmäktige beslutar

att lägga delgivningarna till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Anmälda delgivningar.

Förslag till beslut
att lägga delgivningarna till handlingarna.

Underlag
1. Rapport delgivningar.
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§ 170

Entledigande av ledamot i barn- och utbildningsnämnden
Dnr KS/2018:740

Kommunfullmäktige beslutar

att godkänna entledigande av Daniel Berglund (SD).

Ärendebeskrivning
Daniel Berglund (SD), har 8 oktober 2020 inkommit med en avsägelse för sitt uppdrag som 
ledamot i barn- och utbildningsnämnden.

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige föreslås besluta

att godkänna entledigande av Daniel Berglund (SD).

Underlag
1. Avsägelse.
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§ 171

Entledigande av ersättare i miljö-, bygg- och räddningsnämnden
Dnr KS/2018:794

Kommunfullmäktige beslutar

att godkänna entledigande av Daniel Berglund (SD).

Ärendebeskrivning
Daniel Berglund (SD), har 9 oktober 2020 inkommit med en avsägelse för sitt uppdrag som 
ersättare i miljö-, bygg- och räddningsnämnden.

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige föreslås besluta

att godkänna entledigande av Daniel Berglund (SD).

Underlag
1. Avsägelse.
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§ 172

Fyllnadsval av ledamot i socialnämnden
Dnr KS/2018:801

Kommunfullmäktige beslutar

att fyllnadsvalet tas upp vid kommunfullmäktiges sammanträde 14 december.

Ärendebeskrivning
Föreligger fyllnadsval av ledamot i socialnämnden efter Stefan Ovrell (MP), då Stefan Ovrell 
valts till 2:e vice ordförande i socialnämnden.

Kommunfullmäktige beslutade 2020-06-08 att ärendet tas upp på kommunfullmäktige 21 
september 2020. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-21 att fyllnadsvalet tas upp på 
kommunfullmäktiges sammanträde 9 november 2020.

Underlag
1. Kommunfullmäktige 2020-06-08 § 92.
2. Kommunfullmäktige 2020-09-21 § 144.

Yrkande
Mattias Liinanki (MP) yrkar 

att fyllnadsvalet tas upp vid kommunfullmäktiges sammanträde 14 december.
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§ 173

Fråga av Eric Palmqvist (SD) - Utpekad riskabel takkonstruktion, Is- och 
evenemangsarenan
Dnr KS/2020:595

Kommunfullmäktige beslutar

att anse frågan besvarad.

Ärendebeskrivning
Eric Palmqvist (SD) har inkommit med en fråga gällande utpekad riskabel takkonstruktion, 
Is- och evenemangsarenan.

Frågan besvaras av kommunstyrelsens ordförande på kommunfullmäktiges sammanträde 
9 november 2020.

Henrik Ölvebo (MP), kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan.

Underlag
1. Fråga.
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§ 174

Fråga av Eva Alriksson (M) - Angående framtiden på Malmsta/Ormkullen
Dnr KS/2020:647

Kommunfullmäktige beslutar

att anse frågan besvarad.

Ärendebeskrivning
Eva Alriksson (M) har inkommit med en fråga gällande framtiden på Malmsta/Ormkullen.

Frågan besvaras av kommunstyrelsen ordförande vid kommunfullmäktiges sammanträde 
9 november 2020.

Henrik Ölvebo (MP), kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan.

Underlag
1. Fråga.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  42  (61)

2020-11-09
  

 
Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 175

Fråga av Eva Alriksson (M) - Angående säker skolväg vid Nya Malmstaskolan
Dnr KS/2020:648

Kommunfullmäktige beslutar

att anse frågan besvarad.

Ärendebeskrivning
Eva Alriksson (M) har inkommit med en fråga gällande säker skolväg vid Nya Malmsta-
skolan.

Frågan besvaras av kommunstyrelsens ordförande vid kommunfullmäktiges sammanträde 
9 november 2020.

Henrik Ölvebo (MP), kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan.

Underlag
1. Fråga.
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§ 176

Fråga av Eva Alriksson (M) - angående rivningarna på Malmsta
Dnr KS/2020:649

Kommunfullmäktige beslutar

att anse frågan besvarad.

Ärendebeskrivning
Eva Alriksson (M) har inkommit med en fråga gällande rivningarna på Malmsta.

Frågan besvaras av kommunstyrelsens ordförande vid kommunfullmäktiges sammanträde 
9 november 2020.

Henrik Ölvebo (MP), kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan.

Underlag
1. Fråga.
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§ 177

Fråga av Lars Alriksson (M) angående kommunens agerande i detaljplaneärendet i Östra 
Malmberget
Dnr KS/2020:653

Kommunfullmäktige beslutar

att anse frågan besvarad.

Ärendebeskrivning
Lars Alriksson (M) har inkommit med fråga gällande kommunens agerande i detaljplan-
ärendet i Östra Malmberget.

Frågan besvaras av kommunstyrelsens ordförande vid kommunfullmäktiges sammanträde 
9 november 2020.

Henrik Ölvebo (MP), kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan.

Underlag
1. Fråga.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  45  (61)

2020-11-09
  

 
Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 178

Fråga av Eva Alriksson (M) angående förskoleplatser i Malmberget
Dnr KS/2020:654

Kommunfullmäktige beslutar

att anse frågan besvarad.

Ärendebeskrivning
Eva Alriksson (M) har inkommit med fråga gällande förskoleplatser i Malmberget.

Frågan besvaras av barn- och utbildningsnämndens ordförande vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 9 november 2020.

David Väyrynen (V), vice ordförande, barn- och utbildningsnämnden besvarar frågan.

Underlag
1. Fråga.
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§ 179

Fråga av Lars Alriksson (M) angående servicemätning av kommunens myndighetsutövning 
inom plan- och bygglagens område
Dnr KS/2020:655

Kommunfullmäktige beslutar

att anse frågan besvarad.

Ärendebeskrivning
Lars Alriksson (M) har inkommit med en fråga gällande servicemätning av kommunens 
myndighetsutövning inom plan- och bygglagens område.

Frågan besvaras av kommunstyrelsens ordförande vid kommunfullmäktiges sammanträde 
9 november 2020.
 
Henrik Ölvebo (MP), kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan.

Underlag
1. Fråga.
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§ 180

Motioner
Dnr KS/2020:21

Kommunfullmäktige beslutar

att överlämna motionerna till kommunstyrelsen för beredning.

Ärendebeskrivning
Vid kallelsens utskick föreligger inga anmälda motioner.

Vid dagens sammanträde lämnas följande motioner in:

Motion av Paula Palmqvist (SD), Eric Palmqvist (SD), Mia Feldenius (SD) och Rory Blom 
(SD) angående kommunal handlingsplan för suicidprevention. KS/2020:673.

Motion av Kjell Hansson (M), Eva Alriksson (M), Monika Nordvall Hedström (M), Dick 
Sundström (M), Marina Eriksson (M) och Lars Alriksson (M) – Öppna Storgatan för trafik 
på de gåendes villkor. KS/2020:674.

Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Marina Eriksson (M), Dick Sundström (M), 
Lars Alriksson (M) och Monika Nordvall Hedström (M) – Badhusparkeringen i parken vid 
badhuset. KS/2020:675.
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§ 181

Interpellationer
Dnr KS/2020:22

Kommunfullmäktige beslutar

att lägga ärendet till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Vid kallelsens utskick föreligger inga inkomna interpellationer.
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§ 182

Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Benny Blom (M), Monica Nordvall-
Hedström (M), Lars Alriksson (M) och Kjell-Åke Andersson (M) angående HLR utbildning för 
personalen inom vården i Gällivare kommun
Dnr KS/2020:124

Kommunfullmäktige beslutar

att anse motionen besvarad med anledning av att uppdraget om kontinuerlig 
kompetensutveckling inom socialförvaltningen redan finns och förvaltningen anser därför 
att HLR 
kunskap ingår i det kompetensuppdraget. 

Reservation
Eva Alriksson (M), Paula Palmqvist (SD), Marina Eriksson (M), Fredric Olofsson (MV), 
Nicklas Johansson (SJVP), Eric Palmqvist (SD), Anneli Isaksson (MV) och Margareta 
Henricsson (SJVP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Moderata samlingspartiet har 2020-02-03 inkommit med motion gällande satsning på 
kompetenshöjande insats i form av HLR-utbildning för alla medarbetare inom vård- och 
omsorg. I socialförvaltningens verksamheter finns det medarbetare som har HLR utbildning 
via sin utbildning men som motionärerna pekar på finns det även medarbetar som inte 
tillgodosett sig HLR kunskap genom sin utbildning. Socialnämnden har gett 
socialförvaltningen ett tydligt uppdrag om kontinuerlig kompetensutveckling och 
förvaltningen anser därför att HLR utbildning ingår i det kompetensuppdraget och anser 
därför att motionen ska anses besvarad.  Däremot skulle förvaltningen se att det vore 
positivt om alla medarbetena i kommunen genom sin anställning och roll som kollega och 
medarbetare erbjöds HLR 
utbildning.  

KSau-beredningen 20-08-11 begär en förtydligande att-sats av socialnämnden för att 
kunna handlägga ärendet vidare. 

Ekonomiska konsekvenser
HLR-utbildning kostar ca 600 kr/person x ca 550 medarbetare.

Konsekvenser för barn och unga
Barn och ungas åsikter har inte inhämtats. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta
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att anse motionen besvarad med anledning av att uppdraget om kontinuerlig 
kompetensutveckling inom socialförvaltningen redan finns och förvaltningen anser därför 
att HLR 
kunskap ingår i det kompetensuppdraget. 

Underlag
1. Socialnämnden 2020-09-09 § 129.
2. Motion.
3. Socialnämnden 2020-05-18 § 86.
4. Socialnämnden 2020-09-09 § 129.
5. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-10-05 § 118.
6. Kommunstyrelsen 2020-10-26 § 305.

Yrkande
Tomas Junkka (S) yrkar med instämmande av Stefan Ovrell (MP) i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag

att anse motionen besvarad med anledning av att uppdraget om kontinuerlig 
kompetensutveckling inom socialförvaltningen redan finns och förvaltningen anser därför 
att HLR 
kunskap ingår i det kompetensuppdraget. 

Eva Alriksson (M) yrkar med instämmande av Paula Palmqvist (SD), Marina Eriksson (M), 
Fredric Olofsson (MV), Nicklas Johansson (SJVP), Eric Palmqvist (SD), Anneli Isaksson (MV) 
och Margareta Henricsson (SJVP)

att bifalla motionen.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Tomas Junkkas och Stefan Ovrells förslag mot Eva Alrikssons, Paula 
Palmqvists, Marina Erikssons, Fredric Olofssons, Nicklas Johanssons, Eric Palmqvists, Anneli 
Isakssons och Margareta Henricssons förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med Tomas 
Junkkas och Stefan Ovrells förslag.

Votering 
Votering begärs varvid följande propositionsordning läses upp:

Den som yrkar i enlighet med Tomas Junkka och Stefan Ovrell röstar Ja.

Den som yrkar i enlighet med Eva Alriksson, Paula Palmqvist, Marina Eriksson, Fredric 
Olofsson, Nicklas Johansson, Eric Palmqvist, Anneli Isaksson, Margareta Henricsson röstar 
Nej.

Efter företaget upprop finner ordföranden att 20 Ja-röster och 14 Nej-röster har avgetts. 
Ordförande finner därmed att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med Tomas 
Junkkas och Stefan Ovrells förslag.
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Voteringslista bilägges protokollet.
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§ 183

Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina Eriksson (M), 
Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) och Dick Sundström 
(M) angående möjligheten att Gällivare kommun bedriver gymnasieskola i egen regi
Dnr KS/2020:101

Kommunfullmäktige beslutar

att bifalla första att-satsen angående utredning med motivering att diskussion pågår i LKF 
angående fördelningsnyckel mellan kommunerna gällande finansiering samt,

att avslå andra att-satsen med motivering att inte låsa sig vid något alternativ i dagsläget 
gällande extern eller intern utredare.

Reservation
Lars Alriksson (M), Eva Alriksson (M) och Nicklas Johansson (SJVP) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Motion från Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina Eriksson (M), 
Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) och Dick Sundström 
(M) har inkommit 2020-01-20 angående möjligheten att Gällivare kommun bedriver 
gymnasieskola i egen regi. Motionärerna redogör för att Gällivare kommun 2010 ingick 
gymnasiesamverkansarbete i Lapplands kommunalförbund med Kiruna, Jokkmokk och 
Pajala samt att kommunen inte gjort någon uppföljning eller utvärdering. 

Motionärerna påtalar att Kiruna kommun har gjort en utredning för de ekonomiska 
förutsättningarna för att bedriva gymnasieskolan i Lapplands kommunalförbunds regi samt 
att då Kiruna kommun vägrar anta det nya förslaget till fördelningsnyckel för fördelning av 
kostnader finns en stor risk att gymnasiesamverkan upplöses. Enligt motionärerna behövs 
en utredning vad gymnasieverksamhet i egen regi skulle innebära samt kostnader för den. 
Vidare skriver motionärerna att en utredning även behövs som ett underlag i de pågående 
förhandlingarna med LKF.

Motionärerna påtalar att de kostnader som finns idag innebär att Gällivare kommun har 
stora överkostnader för gymnasieskolan och att dessa överkostnader kan uppgå till cirka 
10 miljoner.

Enligt motionärerna skulle samverkan innebära att kommunerna skulle ha möjlighet att 
bibehålla gymnasieprogram, hur detta har utfallit för Gällivare kommuns del är oklart. 
Vidare skriver motionärerna att när samverkansavtalet ingicks hade gymnasieskolan 
ansvaret för aktivitetsansvaret medan det i dagsläget är kommunens ansvar. Enligt 
motionärerna innebär det att gymnasieskolan saknar incitament för att behålla elever som 
har studieproblem. Motionärerna redogör för att gymnasieskolan inte är obligatorisk i 
dagsläget men att arbetssituationen i Sverige förutsätter att alla genomgår 
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gymnasieutbildning. 
Vidare att när kommunen lämnade ifrån sig gymnasieutbildningen så tappades den röda 
tråden som bör finnas från förskoleklass, grundskola och gymnasieskola.

Motionärerna föreslår kommunfullmäktige besluta 
-att kommunen gör en utredning för kostnader, för att upprätthålla och driva 
gymnasieskola i egen regi samt 
-att utredningen utförs av oberoende utredare.

Ekonomiska konsekvenser
Extern utredare medför kostnader.

Konsekvenser för barn och unga
Själva utredningen påverkar inte barn och unga men resultatet kan ha påverkan för 
gymnasieelever.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att bifalla första att-satsen angående utredning med motivering att diskussion pågår i LKF 
angående fördelningsnyckel mellan kommunerna gällande finansiering samt,

att avslå andra att-satsen med motivering att inte låsa sig vid något alternativ i dagsläget 
gällande extern eller intern utredare.

Underlag
1. Utredning.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 92.
3. Kommunstyrelsen 2020-09-04 § 207.

Yrkande
Lars Alriksson (M) yrkar med instämmande av Eva Alriksson (M)och Nicklas Johansson 
(SJVP) 

att bifalla motionen i sin helhet.

Birgitta Larsson (S) yrkar med instämmande av Fredric Olofsson (MV) i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag

att bifalla första att-satsen angående utredning med motivering att diskussion pågår i LKF 
angående fördelningsnyckel mellan kommunerna gällande finansiering, samt

att avslå andra att-satsen med motivering att inte låsa sig vid något alternativ i dagsläget 
gällande extern eller intern utredare.
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Propositionsordning 
Ordförande ställer Lars Alrikssons, Eva Alrikssons och Nicklas Johanssons förslag mot 
Birgitta Larssons och Fredric Olofssons förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med Birgitta 
Larssons och Fredric Olofssons förslag.
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§ 184

Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-
Hedström, Lars Alriksson (M) och Kjell-Åke Andersson (M) angående stopp för smitta och 
smittspridning
Dnr KS/2020:123

Kommunfullmäktige beslutar

att avslå första att-satsen i motionen, att Gällivare kommun förbjuder anställda att 
använda privata huvuddukar i kommunens vårdinrättningar, 

att bifalla andra att-satsen i motionen, att Gällivare kommun köper in huvuddukar till våra 
anställda inom vården.

Reservation
Eva Alrikssons (M), Marina Eriksson (M) och Paula Palmqvist (SD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget lagt förslag.

Ärendebeskrivning
Motion har inlämnats till Kommunfullmäktige 2020-02-03 av Eva Alriksson (M), Kjell 
Hansson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) och 
Kjell-Åke Andersson (M) angående stopp för smitta och smittspridning. I motionen föreslås 
att privata huvuddukar (hijab) förbjuds inom Gällivare kommuns vård- och omsorg och 
att arbetsgivaren ser till att köpa in huvuddukar för de medarbetare som behöver detta. 
Motionärerna upptar frågeställningen utifrån hygienkrav och möjlighet att minska 
smittspridning. 

Utifrån ovanstående ser socialförvaltningen positivt på införande av huvuddukar som en del 
av arbetskläder inom vård- och omsorg. För att tillgodose hygienkrav i form av tvätt m.m. 
ses med fördel att detta inarbetas i kommande avtal om arbetskläder för att säkerställa att 
nationella förskrifter efterföljs. Ny upphandling för arbetskläder ska påbörjas hösten 2020. 
Med anledning av detta föreslås motionen beviljas även om motionärernas intention är att 
köpa huvuddukar. Socialförvaltningen önskar leasingavtal för att säkerställa tvätt, 
leveranser av arbetskläder etc. då tvättverksamhet inte finns inom kommunens regi.  

Ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut innebär påverkan på övergripande budget för 
socialnämnden/socialförvaltningen i ny upphandling. Summor kan inte uppges i dagsläget 
då upphandling inte är påbörjad och avtal inte är framtaget.

Konsekvenser för barn och unga
Förslag till beslut innebär inga negativa konsekvenser för barn och unga. Barn och ungas 
åsikter har därmed inte inhämtats. 
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Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå första att-satsen i motionen, att Gällivare kommun förbjuder anställda att 
använda privata huvuddukar i kommunens vårdinrättningar, 

att bifalla andra att-satsen i motionen, att Gällivare kommun köper in huvuddukar till våra 
anställda inom vården.

Underlag
1. Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-

Hedström (M), Lars Alriksson (M) och Kjell-Åke Andersson (M) angående stopp för 
smitta och smittspridning.

2. SNau § 52 2020-05-07.
3. Socialnämnden 2020-05-18 § 85.
4. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 93
5. Kommunstyrelsen 2020-09-04 § 208.

Yrkande
Tomas Junkka (S) yrkar i enlighet med kommunstyrelsens förslag

att avslå första att-satsen i motionen, att Gällivare kommun förbjuder anställda att 
använda privata huvuddukar i kommunens vårdinrättningar, 

att bifalla andra att-satsen i motionen, att Gällivare kommun köper in huvuddukar till våra 
anställda inom vården.

Eva Alriksson (M) yrkar med instämmande av Marina Eriksson (M)

att bifalla motionen.

Paula Palmqvist (SD) yrkar 

att bifalla första att-satsen i motionen, att Gällivare kommun förbjuder anställda att 
använda privata huvuddukar i kommunens vårdinrättningar, 

att avslå andra att-satsen i motionen, att Gällivare kommun köper in huvuddukar till våra 
anställda inom vården.

Ordförande ställer frågan om kommunfullmäktige beslutar

Enligt Tomas Junkkas förslag

Enligt Eva Alrikssons och Marina Erikssons förslag

Enligt Paula Palmqvists förslag
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Propositionsordning
Ordförande ställer förslagen under proposition. Efter gjorda propositioner finner ordförande 
att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med Tomas Junkkas förslag.
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§ 185

Motion av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), Marina Eriksson (M), 
Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström, Lars Alriksson (M) och Dick Sundström (M) 
angående återinförande av fast placerad skolvaktmästare på kommunens skolor
Dnr KS/2020:99

Kommunfullmäktige beslutar

att motionen lyfts vid kommunfullmäktiges sammanträde 14 december.

Ärendebeskrivning
Motion inkom 20-01-20 av Eva Alriksson (M), Kjell Hansson (M), Per Wahlström (M), 
Marina Eriksson (M), Benny Blom (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Lars Alriksson (M) 
och Dick Sundström (M). Motionärerna framför att de vill att man återinför fasta 
skolvaktmästare på kommunens skolor. Anledningarna till förslaget är bland annat att det 
skulle innebära praktiska, sociala och trygghetsskapande fördelar, att det skulle bli lättare 
att få kontakt med vaktmästarna för att få åtgärder utförda snabbare, att eleverna skulle 
kunna göra praktikperioder med sin vaktmästare och på så sätt lära sig att ta större ansvar 
över skollokalerna. Förslaget kräver, enligt motionärerna, att organisationen måste ändras 
och det delade ansvaret mellan kommunen och TOP tas bort så att vaktmästarna har 
ansvar för allt på skolan.  

Nuläge och bedömning
En översyn av vaktmästarresurserna är gjord under våren 2020, enligt uppdrag till Nämnd- 
och utredningsavdelningen via förvaltningschefsgruppen. I den översynen framkommer att 
kommunens skolor och förskolor är uppdelade i områden där respektive område har en 
vaktmästare knuten till sig. Därmed är bedömningen att skolorna har fasta vaktmästare. 

Ekonomiska konsekvenser
Inga kända konsekvenser.

Konsekvenser för barn och unga
Inga kända konsekvenser.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen med hänvisning till att skolorna redan har fasta skolvaktmästare.

Underlag
1. Motion.
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 94.
3. Kommunstyrelsen 2020-09-04 § 209.
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Yrkande
Lena Lindberg (S) yrkar

att motionen lyfts vid kommunfullmäktiges sammanträde 14 december.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Lena Lindbergs förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med Lena 
Lindbergs förslag.
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§ 186

Motion av Eva Alriksson (M), Monika Nordvall-Hedström (M), Kjell-Åke Andersson (M), 
Benny Blom (M), Kjell Hansson (M), Marina Eriksson (M) och Lars Alriksson (M) - Analys av 
utflyttningen från Gällivare kommun
Dnr KS/2019:719

Kommunfullmäktige beslutar

att motionen lyfts vid kommunfullmäktiges sammanträde 14 december.

Ärendebeskrivning
Motion har inkommit till Stöd- och utvecklingsförvaltningen för beredning.
Gällivare Kommun har under de senaste åren haft en minskande befolkning.
Flyttnetto år 2019, -55personer (inflytt 546, utflytt 612), födelsenetto -50 personer(födda 
164, döda 216), totalt år 2019, -101 personer.
Åren 2015 – 2019 ger ett flyttnetto på -55 personer. Samma period ger ett födelsenetto på 
-50 personer (skillnad födda och döda).
Kvinnor i åldern 15 – 34 år står för mer än 51 % av utflyttning av alla kvinnor 
åldersgrupper under 2015 – 2019. Män i samma ålder 15 – 34 står för 48 % av alla män 
åldersgrupper åren 2015 – 2019. Ser vi på åren 2018 och 2019 står kvinnor 20 – 34 år för 
45 % utflytt av alla kvinnor medan män 20 – 34 år står för 42% av alla män under åren 
2018 och 2019. Detta visar att främst kvinnor i ålder 20- 34 flyttar, en trend som sker i 
hela landet.

För 2020 – 2022 kan en positiv trend utläsas. Samhällsomvandlingen i Gällivare ger goda 
förutsättningar att något bromsa utflyttningen och/eller öka inflyttningen då attraktiviteten 
ökar med exempelvis ännu större kultur och fritidsutbud. Att bostäder tillkommer stärker 
också attraktiviteten och kommer att möjliggöra ökad inflyttning. Antagande till utflyttning 
är studier på annan ort samt flytt till kusten som ett alternativ då Malmberget avvecklas.

Ekonomiska konsekvenser
Om flyttnetto i relation till födelsenetto är positivt ökar skatteintäkterna.

Konsekvenser för barn och unga
Om utflyttning överskrider födelsenetto samt inflyttnetto minskar skatteintäkter som i sin 
tur kan komma att minska budget till barn och unga.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen med stöd och underlag från SCB befolkningsutveckling.
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Underlag
1. Befolkningsutveckling SCB_PP.
2. Flyttningar Statistikdatabasen.
3. Motion.
4. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-21 § 95.
5. Kommunstyrelsen 2020-09-04 § 210.

Yrkande
Lena Lindberg (S) yrkar

att motionen lyfts vid kommunfullmäktiges sammanträde 14 december.

Propositionsordning 
Ordförande ställer Lena Lindbergs förslag till beslut under proposition. Efter gjorda 
propositioner finner ordförande att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med Lena 
Lindbergs förslag.
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Per-Åke Liljergren M F
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